
Прича о Васкрсењу обухвата читаву историју Јеврејског народа која је већим делом 

описана у првом делу Библије који се зове Стари Завет. Јеврејски народ био је Изабрани 

народ, односно народ из кога ће изаћи Спаситељ света и човека од греха, зла и смрти који 

су ушли у човекову природу кадасу  се наши прародитељи Адам и Ева огрешили о 

заповест Божију да не једу плодове са дрвета познања добра и зла јер онога тренутка када 

буду окусили плодове тога дрвета, умреће. То није значило да ће их Бог буквално 

уништити и да ће их збрисати са лица земље, већ је то значило да ће духовно умрети, да 

више неће уживати у вечном животу и у заједници са својим творцем Господом и 

Животодавцем свега створеног, Богом. Због овог прегрешења. прародитељи Адам и Ева 

избачени су из раја, постали су смртни и пропадљиви. То је управо разлог зашто човек 

умире и пропада, јер и ми сви, као потомци наших прародитеља носимо на нашој природи 

последице њиховог преступања Божије заповести. 

      И поред човековог пада у грех, Превечни Бог и Творац наш из Своје превелике љубави 

према човеку и свету која нема границе, није желео да напусти човека и препусти га 

потпуној пропасти, те с тога Адаму и Еви даје чврсто обећање да це им послати 

Спаситеља и Избавитеља од геха и да ће им Он поново обезбедити место у Царству 

Божијем зљ које је човек првобитнии био створен.  

      Времена, векови, миленијуми су пролазили, Адам и Ева добили су мноштво потомака, 

људи су населили читаву Планету Земљу, али обећаном Спаситељу није било ни трага. У 

једном моменту историје човека и света, онда када се човек најмање надао, скоро да је и 

заборавио на Божије обећање, Господ је решио да испуни своје обећање и јаваља се 

једном човеку из једног семитског племена КОЈИ СЕ ЗОВЕ АВРАМ. Управо са Аврамом 

Господ Бог почиње да припрема људски род за долазак свога обећаног Спаситеља. Јевреји 

потичу из реда Семитских народа који су живели номадским животом и били су сточари. 

Због овог јављања Бога Авраму, Јевреји га сматрају оцем њихове нације и са њим почиње 

прича о Јеврејском народу као ИЗАБРАНОМ НАРОДУ БОЖИЈЕМ, а Спаситеља којег је 

Бог обећао људима Јевреји су звали МЕСИЈА Што у реводу буквално значи СПАСИТЕЉ.  

     Читав Стари Завет исписује бурну историју Изабраног народа Божијег почевши од 

Аврама па све до коначног и чудесног доласка Спаситеља на свет. Али за све то време које 

обухвата и по читаве миленијуме, Јеврејски народ није заборавио Божије обећање, али је 

заборавио каква би требало да буде улога тог Обећаног Месије на Земљи. До доласка 

Спаситеља Јевреји су просли кроз велика искушења и велике невоље. Сетимо се сљмо да 

су Јевреји готово 1000 година  били робови великих Египатских фараона док се Господ 

није јавио Мојсију и преко њега је разним чудесима успео да изведе Јевреје из Египта, 

након чега су 40 година лутали по Еггипатској пустињи у потрази за Обећаном земљом 

коју им је Господ обећао и на крају. на прелому тадашњег Старг и Новог света, Јеврејски 

народ и читав далеки и блиски Исток, као и многи други народи, пали су под власт 

великог и славног Римског Царства. Услед толиких недаћа и невоља, Јевреји су тог давно 

ОБЕЋАНОГ МЕСИЈУ почели да схватају као њиховог земаљског цара који ће коначно да 

оснује њихово царство и преко којег ће лично сам Бог владати светом. Потпуно су 

заборавили на оно важније и битније ЦАРСТВО ВЕЧНОСТИ, БЛАЖЕНСТВА И 

ЗАЈЕДНИЦЕ СА ЖИВИМ БОГОМ КАО ШТО ЈЕ ТО БИЛО ПРЕ ЧОВЕКОВОГ ПАДА У 

ГРЕХ. Дакле, само су чекали када ће их више тај Месија спасти од власти других народа и 

ништа им друго није било важно. Преокренули су читав закон који имје кроз историју 

Господ давао и преко којег их је припремао за долазак Месије али безуспешно.  



     И коначно, како кажу Оци Цркве, када дође пуноћавремена, односно када је људски 

род био спреман да прими Обећаног Месију, а не само Јеврејски, посла Бог СИНА 

СВОЈЕГА ДА СПАСЕ РОД ЉУДСКИ..... Тај Обећани Месија је наравно ГОСПОД ИСУС 

ХРИСТОС син Божији и Сам Бог. Сви знамо на који начин Је Христос дошао на свет: Да 

је рођен од Пресвете Богородице Марије У Граду Витлејему у пећини где су пастири ноћу 

затварали овце, јер у гостионици није било места. Сетимо се речи које је Архангел 

Гаврило упутио Богородици када јој је јавио да ће родити Сина Божијег: РАДУЈ СЕ 

БЛАГОДАТНА ГОСПОД ЈЕ  С ТОБОМ ЈЕР ЋЕШ РОДИТИ СИНА И НАДЕНИ МУ ИМЕ 

ИСУС (ШТО ЗНАЧИ СПАСИТЕЉ), ЈЕР ЋЕ ОН СПАСТИ НАРОД СВОЈ ИЗРАИЉА. На 

ове речи Архангела Гаврила Дух Свети осенио је Пресвету Богородицу и на тајанствен 

начин који људски ум не може схватити, Христос се уселио у њену утробу и тако примио 

људску природу и родио се као човек. Многи не верују да је могуће да се неко роди на 

овај свет тек тако без оца, али зар ОНАЈ КОЈИ ЈЕ СТВОРИО СВЕ И СВА, СВУ 

ПРИРОДУ И НАС КОЈИ СМО ДЕО ЊЕ, не може да руши границе природе и реалности и 

немогуће нашем уму ичини  врло могућим?  

     И тако Христос Избавитељ рађа се и долази у овај свет да поново принесе и узнесе 

човека и сав свет Богу и Оцу. Јевреји никада, ни до дана данашњег не признају да је 

Христос тај Месија и њихов разум није могао да разуме Његову науку и зато су га они 

сами осудили на смрт да се разапне на крст. Тадашњи намесник римског цара у Јудеји био 

је чувени Понтије Пилат коме су Јевреји довели Христа када су га ухапсили да му он суди. 

Пилат није никакву кривицу налазио на Њему ихтео је да га пусти али тврдо срце 

Јеврејског народа услед духовог слепила било је упорно да се Христос осуди на смрт и 

Пилат, да не би подигли побуну. допустио је Јеврејима да му суде по њиховим грађаским 

законима. Више о томе погледати у филму на линку испод текста. Христос био је осуђен 

на смрт од свог народа јер је из њега произашао (Богородица је била Јеврејског царског 

рода из племена цара Давида). Био је разапет на Крсту на брду Голгота на излазу из града 

Јерусалима. Биоје разапет са још двојицом разбојника те се на тај начин испунило једно од 

многобројних пророштава старозаветних пророка да ће Месија БИТИ УВРШТЕН МЕЂУ 

РАЗБОЈНИКЕ. Када је издахнуо један од римских војника прободе му ребра копљем и 

одмах изђе крв и вода што је био знак да је умро. тако је скончао Онај који је изабрани, 

дуго ишчекивани и једва дочекан да се види а већ сада осуђен од свога рода,....... Христос, 

ОЧОВЕЧЕНИ БОГ, принео је СЕБЕ као жртву на Крсту за свет и човека........  

    Јосиф и Никодим који су били следбеници и пратиоци Господа Исуса Христа тражили 

су Христово тело да га сахране и положили су га у Никодимов гроб ког је Никодим себи 

за живота направио и у коме још нико није био положен.......... Бесмртни постаје смртан и 

у гроб положен. Телом у гробу али душом у паклу, јер до доласка Христовог душе свих, и 

праведних и злобних биле су заточене у рају и због греха нису имале приступ вечноме 

животу. Христос силази у ад изводи са собом прародитеље Адама и Еву и са њима све 

праведнике који су до тада били заточени и узноси их по обећању Божијем Богу и Оцу 

своме и Оцу нашему. Дакле иза Христове смрти крије се испуњење давно датог Божијег 

обећања а то је поновни живот у вечном и непролазном Царству Божијем као пре пада у 

грех.  

       Трећг дана, у први дан недеље (по јеврејском рачуњању то је недеља рано ујутру) 

Христос је васкрсао из мртвих јер, по речима Светога Писма НЕ БЕШЕ МОГУЋЕ ДА ГА 

СМРТ ДРЖИ. Није могуће да трулеж и смрт држе ОНОГА КОЈИ ДАЈЕ ЖИВОТ. Дакле 

Госпд обнавља Своје мртво тело и показује да смрт и грех више немају отпуну власт над 



човеком и да нам је Христос својим Васкрсењем дао могућност да својим покајањем за 

грехе, добрим животом и љубављу према Богу и ближњима поновозадобијемо Вечни и 

непролазни Живот и Царству Бога Оца, као што је то било пре него што је кроз човека 

ушао грех у овај свет.  

         Многи се питају зато је баш на тај начин Бог искупио човека и зашто је било 

потребно да баш Бог прими човечанску природу да би искупио род људски. Одговор 

Отаца Цркве на то питање је да је једино апсолутно савршенство и апсолутна чистота 

могло дати човеку првобитно стање и природу какава јеона била пре иласка грехау 

човекову природу и свет, а такво савршенство је Једино Бог. Свети Аанасије Велики, један 

од великих Црквених Отаца и учитеља из четвртог века најбоље објашњава ово питање: 

БОГ ЈЕ ПОСТАО ЧОВЕК ДА БИ ЧОВЕК ПОСТАО БОГ, односно Бог је постао човек да 

би човечанску природу, прошавши све стадијуме људског живота од рођења по телу до 

смрти, узнео Богу ОЦУ и тако нас на тај начин учинио поновним учесницима у 

НЕПРОЛАЗНОМ И ВЕЧНОМ ЖИВОТУ И ЗАЈЕДНИЦИ СА БОГОМ.  

     Драги моји желећи Вам срећне предстојеће васкршње празнике поздрављам Вас све 

једним од најрадосијих и најлепших хришћанским оздравом којим  потврђујемо и 

сведочимо ИСТИНИТОСТ ХРИСТОВОГ ВАСКРСЕЊА свему свету : ХРИСТОС 

ВАСКРСЕ! ВАИСТИНУ ВАСКРСЕ! 

   Погледајте један занимљив филм о Господу Исусу Христу  и Његовом страдању. свако 

добро од Васкрслог Господа Вам желим.   

                                 
 

https://www.youtube.com/watch?v=XLcZJzvn5_Y&feature=youtu.be 

https://www.youtube.com/watch?v=XLcZJzvn5_Y&feature=youtu.be

